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Roskilde

Den 15. marts 2023, kl. 16.00-18.00

Orangeriet, Byens Hus, Stændertorvet 1, 40CI0 Roskilde

Valg af dirigent
Bestyrelsen foreslog Lis Rosendahl, der blev valgt,

Dirigenten bød velkommen og konstaterede, at generalforsamlingen var lovtigt indkaldt efter reglerne i

GO Roskildes vedtægter.

Valg af referent
Bestyrelsen foreslog Per Stenberg Christensen, der blev valgt.

Valg af stemmetællere
Iver og Mette blev valgt som stemmetællere.

Bestyrelsens beretning
Gunilla (forperson) aflagde bes§relsens beretning. Gunilla lagde vægt på, at det på den ene side havde
været righgt sjovt at være med til at skabe noget helt nyt og at det på den anden side havde været
svært at finde ud af, hvilken rolle Grønt Omstillingsforbund - Roskilde skal indtage mellem alle de andre
institutioner/organisationer, der findes og hvilke nye sammenhænge, der skal og kan skabes. Hvor Grønt
Omstillingsforbund - Roskilde skal være, er en diskussion, der fortsætter i det nye år.

Gunilla glædede sig over; at GO Roskilde nu har en god grundstruktur på plads. Formelle ting til
håndtering af penge er på plads, ligeså en hjemme- og facebookside, en gruppe "kerne-frivillige" og
deltidsansatte kan drive organisationen, der er 43 betalende medlemmer, heraf syv virksomheder/
institutioner og der er fundraiset 540.000 kr. til aktiviteter omkring vedvarende energi og mad. Og en
bestyrelse har gennem otte møder trænet sit samarbejde og sin dialogform. To bestyrelsesmedlemmer
er i årets løb fratrådt og er blevet afløst af to suppleanter.

På aktivitetssiden er der afholdt 10 events om mad, folketingsvalget, delebiler, affald, bymidten og
intern Co2-pris. Derudover har GO Roskilde optrådt udenbys ved tre arrangementer og der er udsendt
10 nyhedsbreve til pt 150 personer.

Samtidig har GO Roskilde fået udbygget sit netværk til byens institutioner og til andre grønne
organisationer og der er indledt samarbejde med mere overordnede samarbejdspartnere som Concito,
Madkulturen.dk, Deltager-Danmark, Danmarks Tekniske Universitet og Teknologisk lnstitut.



Det har dog svært at samle folk til aktiviteterne, der har strittet i forskellige retninger, og medlemstallet
er lavere end håbet og forventet. Tilgengæld er der kommet godt gang i samskabelse med andre
aktører og i dialogen med kommunen om strategiudvikling, og GO Roskilde er nu kendt i forvaltningen
og blandt kommunalpolitikere som en troværdig og seriøs partner i den grønne omstilling.

Gunilla takkede for slæbet for dem, der har slæbt * og konstaterede, at der nu er et godt udgangspunkt
at bygge videre på.

Dirigenten inviterede til eventuelle kommentarer - og indledte selv med den kommentar, at hun er
imponeret over, hvor godt GO Roskilde er kommet fra start og over, at GO Roskilde allerede af mange
betragtes som en seriøs samarbejdspartner.

Nils (frivillig sekretariatsleder) delte den erfaring, at det har været sværere end forventet at få gang i
generel oplysningsaktivitet (%ftenskole-aktivitet"). Arrangementer om konkrete emner og med
eksperter som oplægsholdere har det været nemmere at få folk til at komme til.

Der blev spurgt til samarbejdet med forsynings-virsomhederne - hvor der blev svaret, at samarbejdet er
der, eksempelvis sidder FORS i bestyrelsen for GO Roskilde, og GO Roskilde mødes med velvilje, men er
nødt til at respektere, at FORS har andre dagsordener lige nu og meget travlt med at forfølge disse.
Omkring forsynings-selskaberne supplerede Jonas, at disse har forskellig ejerkredse, men at der er
byrådsvalgte bestyrelsesmedlemmer, og at der også her er mulighed for at påvirke strategier. Malene
nævnte vigtigheden af også at have fokus på spildevandsområdet.

Det blev drøftet om - og hvordan - GO Roskilde kan støtte lokale grØnne omstillingsaktiviteter og Jesper
orienterede om, hvordan GO Roskilde med Vedvarende Energi projektet er i dialog med landsbyråd i
kommunens nord-østlige del, med henblik på netop at yde støtte til lokal samskabelse omkring
vedvarende energilØsninger. Cevri nævnte, at andelsboligforeninger kunne have brug for stØtte med
viden til igangsættelse af initiativer til grøn omstilling.

SØren fortalte, om sit arbejde i Klimanewærket, der er et uformelt, borgerdrevet netværk til fremme af
den grønne omstilling. Men klimanetværkets både styrke og udfordring er, at det er uformelt, uden
etableret organisation og uden helt præcise må|. Med etableringen af GO Roskilde er der nu en mere
formel og organiseret organisation med målom grøn omstilling, med hjemmeside mv.

Jeppe pointerede, at GO Roskilde nu er på landkortet og på rette vej - og bør kunne være med til at
hjælpe andre i gang gennem de aktiviteter, der er.

Dirigenten afsluttede punktet med at spørge, om bestyrelsens beretning kunne godkendes - og det
bekræftede forsamlingen med akklamation.

5. Godkendelse af revideret regnskab

Per (frivillig regnskabansvarlig) gennemgik kort det reviderede regnskab, der viser indtægter på

113.000, udgifter på 84.000 og et overskud på godt 29.000 kr. Balancen viser aktiver og passiver for små
170.000 kr., der på aktiv-siden udelukkende består af et indestående i bank på 170.000 kr. og på passiv-

siden består af en egenkapital på 29.000 kr. (årets overskud), indbetalte endnu ikke forbrugte fonds-
midler mm.



7.

Dirigenten spurgte, om der var kommentarer eller spørgsmål til det reviderede regnskab - og hvis ikke,
om forsamlingen kunne godkende regnskabet for 2A22. Forsamlingen godkendte regnskabet med
akklamation.

Fastsættelses af kontingent.
Bestyrelsen foreslog uændret kontingent - 100 kr. årligt for individuelle medlemmer og 200 kr. årligt for
o rga n i sations med I e m m er.

Ge n e ra lforsa m I i ngen god kendte bessrelsens forsl ag.

Fremtidig virkomhed incl. budget
Nils fremlagde det udsendte oplæg og lagde vægt på målsætningen om, at blive mere kendt,. få flere
medlemmeq få tæt samarbejde med andre aktører - og aktiviteter på de områder for vedvarende
energi, fødevareområdet, hvor fonde har bevilget midler til de projekter, der er igangsat.

Helle fortalte om det allerede planlagte projekt på fødevareområdet under titlen "Roskilde spiser

8røn1", hvor der blandt aktiviteterne er taget kontakt til madkundskabslærere på flere skoler.
Fjordhaven gjorde i den sammenhæng opmærksom på sine aktiviteter med samtidig
fødevareproduktion og vandrensning gennem dyrkningen af blåmuslinger i Roskilde Fjord.

Jeppe fremhævede, at generel oplysning {%ftenskole-aktivitet") efter hans opfattelse fortsat bør være
et fokusområde i GO Roskilde. Han medgav, at opstarten er vanskelig - og et langt sejt træk. Jonas

mente, at OMSTILLING (også jf. navnet) bør være styrende for valg af fokusområder snarere end
OPLYSNING og supplerede, at ungdommen bør involveres i GO Roskildes arbejde. Jeppe supplerede, at
det efter hans opfattelse ikke er et enten/eller med hhv. omstilling og oplysning.

lver spurgte til aktiviteterne på fødevare-området, om de kommunale køkkener er involveret, hvortil
Helle svarede, at det er de ikke i de aktuelle aktiviteter, hvor der er ønsket fokus på børnene gennem
madkundskabsundervisningen på skolerne. Gunilla supplerede her med viden fra et højskoleophold,
hun netop havde deltaget i, om 6rønne Nabofællesskaber - hvor en af pointerne var, at man ikke skal

lave alt selv, men få nogle andre til det/sætte andre i gang med grøn omstilling - og det kan også være
de kommunale køkkene[ der gerne vil en grøn omstilling. Jeppe nævnte, at Klimarådet, som han er
formand for, har sat mål for grøn udvikling af køkkenerne.

Peter tilsluttede sig, at der gøres noget for at inddrage ungdommen - for ekempel grønne linier på

gymnasierne. Chili supplerede, at sådan aktivitet bør rette sig mod alle ungdomsuddannelserne.

Henning tilføjede, at det lokale erhvervsliv også bør bringes i spil. I Roskilde er der mange små og
mellemstore virksomheder og mange større danske virksomheder har lokalafdelinger i byen. Cevri

supplerede, at det også er relevant at involvere forskere.

Med disse bemærkninger konstaterede dirigenten, at bestyrelsens forslag til fremtidig virksomhed og
budget måtte betragtes som godkendt, hvilket forsamlingen tilsluttede sig.



8. Behandling af indkomne forslag
Der var ikke modtaget indkomne forslag ti! behandling.

9. Valg af bes§relsesmedlemmer og suppleanter
Punktet blev indledt med uddeling af stemmesedler til de forsamlede medlemmer.

Dirigenten opsummerede, at bes§relsen består af seks generalforsamlingsvalgte medlemmer, der
vælges for to år; således at tre er på valg i lige årstal og tre på valg i ulige årstal. Supplerende skal der i
bestyrelsen til enhver tid være mindst to af hvert køn. Herudover er Chili og Jonas (byrådsmedlemmer)

medlemmer af bes§relsen uden stemmeret.

På valg i 2023 er Henning Høgh Jensen, Rikke Saltoft og Vibeke Pakkenberg (Vibeke genopstiller ikke).

Udover Henning Høgh Jensen og Rikke Saltoft (ikke tilstede) stillede Joy Mogensen (ikke tilstede) og
Søren Nielsen op.

De tilstedeværende kandidater fortalte om sig selv og deres visioner for deltagelse i bestyrelsesarbejdet
i GO Roskilde. Nils fortalte om de to ikke tilstedeværende kandidater iforhold til bestyrelsesarbejdet i

GO Roskilde.

Der blev stemt skriftli$ og de valgte stemmetællere oplyste:

Henning Høgh Jensen 15 stemmer
Joy Mogensen 17 stemmer
Rikke Saltoft 8 stemmer
Søren Nielsen 12 stemmer

Henning Høgh Jensen, Joy Mogensen og Søren Nielsen var herefter valgt. Bes§relsen består herudover
af Gunilla Stine Rasmussen, Ulrik Eggert Knuth-Winterfeldt og Cevri Ocak.

Herefter blev der valgt to suppleanter (uden modkandidater): Tina Werborg og Rikke Saltoft.

10. Valg af revisor og revisorsuppleant
lver Jakobsen meldte sig som revisorkandidat og blev valgt, Mette Nielsen meldte sig som

revisorsupplea ntkandidat og blev va lgt.

11. Eventuelt

Fjordhaven oplyste, at man den 25. marts kl. 11-14 har et arrangement om sine aktiviteter på

Stændertorvet.

Gunilla gjorde opmærksom på, at uge t7 er valgt til at skabe opmærksomhed omkring de 17

verdensmål og der er et arrangement om bæredygtighed på biblioteket den 29. april. Torsdag den 27.

april er udnævnt til klimahandledag, hvor der bl.a. vil blive kåret en national klimasang.

Nils oplyste, at GO Roskilde har meldt sig ind i Fjordhaven, der omvendt har meldt sig ind i GO Roskilde.



Nils gjorde opmærksom på, at der ligger et forslag til høringsvar på kommunens forslag til
indkøbspolitik, der vil blive afsendt underskrevet af dem, der tilslutter sig - og han opfordrede til at man
læser forslaget og tilslutter sig.

Nils gjorde også opmærksom på, at der den 27. marts kl. 15:30 afholdes et møde om kommunens
spildvandsplan med deltagelse fra FORS, kommunen og en forsker fra DTU.

Marie orienterede om et madarrangement i maj incl. stor grøn middag, der kan købes billetter til.
Dirigenten konstateredes, at klokken nærmede sig 18 og afsluttede generalforsamlingen og takkede for
god ro og orden.

Gunilla takkede dirigenten og forsamlingen for deltagelse i årets generalforsamling.

For referatet

,Å«!#t*
Per Stenberg Ch ristensen

Referent


